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REVISTA PRESEI 
 

 Pensiile speciale ar putea fi reglementate. Anunţul făcut de Eugen Teodorovici 
Ministerul Finanţelor Publice va prezenta Guvernului un pachet de măsuri care va reglementa inclusiv situaţia 
pensiilor speciale, menirea acestuia fiind de a asigura o mai eficientă cheltuire a banului public, a declarat 
miercuri la România TV Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor. 
„Vom propune mai multe scenarii, vom prezenta situaţii cu toate pensiile, inclusiv cele speciale, pentru a ne putea 
asuma o măsură. Pachetul va fi corelat cu rectificarea bugetară. Luăm în calcul tot, inclusiv varianta tăierii 
pensiilor speciale”, a spus ministrul. 
O altă situaţie care trebuie reglmentată este cea a persoanelor care se pensionează la o vârstă redusă şi rămân în 
sistemul public, primind şi salariu. El a precizat că măsurile vor fi discutate atât public, cât şi în Guvern şi în coaliţia 
de guvernare, şi se vor aplica de la finele lunii iulie, odată cu rectificarea planificată a bugetului. 
Teodorovici a spus că noua lege a pensiilor se va aplica iar Guvernul trebuie să facă tot ce trebuie făcut pentru 
aceasta, cu condiţia ca economia să meargă. Sursele pentru sumele necesare aplicării legii sunt prevăzute în 
strategia fiscal-bugetară discutată în Parlament şi prezentată public, a adăugat Teodorovici. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Ministerul de Finanţe şi ANAF propun ca popririle să se facă în limita sumelor datorate. Niciun leu peste 
Ministerul Finanţelor Publice şi ANAF propun un nou mecanism pentru automatizarea înfiinţării şi ridicării 
popririlor bancare de către organele fiscale, în limita sumelor înscrise în actele de executare silită, anunţă un 
comunicat ANAF. 
Astfel, disponibilităţile baneşti existente în conturile contribuabililor nu vor fi afectate peste limita sumelor 
înscrise în adresa de înfiinţare a popririi bancare şi, astfel, nu se vor produce sincope în activitatea desfăşurată de 
aceştia. 
Ridicarea măsurilor de executare silită prin poprire bancară va fi realizată cu operativitate, în timp real, având în 
vedere că încetarea măsurii de înfiinţare a popririi bancare se va efectua de la nivelul central al ANAF, pe baza 
schimbului rapid de informaţii cu instituţiile de credit. 
Un avantaj considerabil pentru contribuabili îl reprezintă şi faptul că nu mai este necesară deplasarea acestora la 
sediul organelor fiscale, în vederea ridicării popririlor bancare. 
ANAF şi-a propus, de asemenea, scurtarea duratei de comunicare a actelor de executare, inclusiv a celor emise ca 
urmare a încetării măsurilor de executare silită, concomitent cu reducerea costurilor de comunicare/operare a 
actelor de executare silită. 
Ministerul Finanţelor Publice şi ANAF au ca prioritate, în relaţia cu contribuabilii, un amplu proiect care priveşte 
simplificarea, debirocratizarea şi transparentizarea activităţilor de încasare a debitelor acestora. Implementarea 
sistemului electronic de poprire a conturilor bancare, prin automatizarea înfiinţării şi ridicării popririlor bancare, 
este una dintre măsurile adoptate în cadrul acestui proiect. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 România a luat credite de 90 de milioane de euro de la BIRD pentru proiecte de situaţii de urgenţă/ 
Teodorovici: Planul de finanţări externe a fost depăşit 
România a semnat cu BIRD, două acorduri de împrumut, unul de 50 mil. euro, pentru Proiectul privind 
Îmbunătăţirea rezilienţei şi a răspunsului la situaţii de urgenţă, şi al doilea, de 40 mil euro, pentru Proiectul privind 
consolidarea infrastructurii şi a pregătirii pentru situaţii critice. 
Acordurile au fost semnate din partea României de Eugen Teodorovici, Viceprim-ministru interimar, Ministrul 
Finanţelor Publice şi din partea BIRD de Tatiana Proskuryakova, manager de ţară pentru România şi Ungaria, 
Regiunea Europa şi Asia Centrală. 
„Acordurile de împrumut semnate astăzi vor contribui la creşterea vitezei de răspuns a facilităţilor critice ale 
Poliţiei şi Jandarmeriei Române şi vor consolida capacitatea instituţională pentru reducerea riscurilor de dezastre. 
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Astfel, prin reabilitarea şi modernizarea unui număr de 64 de clădiri ale Poliţiei şi Jandarmeriei se va asigura 
posibilitatea unui răspuns mai rapid al acestor instituţii în cazul producerii dezastrelor naturale şi va fi redus 
impactul asupra populaţiei afectate. Grupul Băncii Mondiale reprezintă un partener strategic pentru România, iar 
în ceea ce priveşte strategia de finanţare a băncii, ca stat membru UE, încurajăm diversificarea instrumentelor de 
finanţare cu accent pe adaptarea acestora la specificul fiecărui stat membru şi asigurarea complementarităţii cu 
alte surse de finanţare disponibile“, a precizat Eugen Teodorovici, Ministrul Finanţelor Publice. 
Fiecare împrumut este acordat pe o perioadă de până la 10 ani, rambursarea efectuându-se într-o singură tranşă 
la data de 1 februarie 2029, sumele împrumuturilor fiind disponibile până la data de 31 decembrie 2025. 
Punerea în aplicare a acţiunilor prevăzute se va asigura de către Ministerul Afacerilor Interne, prin Unităţile de 
implementare a proiectelor înfiinţate în acest scop în cadrul Inspectoratului General al Poliţiei şi Inspectoratului 
General al Jandarmeriei. 
În ultimul deceniu, Grupul Băncii Mondiale a devenit lider mondial în gestionarea riscului de dezastre, sprijinind 
ţările member în evaluarea expunerii la dezastre şi gestionarea acestora. Cele două împrumuturi semnate astăzi 
fac parte dintr-o serie dedicată consolidării rezilienţei la impactul dezastrelor natural şi al schimbărilor climatic în 
România, primul împrumut din această serie fiind contractat în 2018 pentru îmbunătăţirea managementului 
riscurilor de dezastre, implementat de către Inspectoratul General pentru Situaţii de Urgenţă, iar cel de-al doilea 
este destinat politicilor de dezvoltare privind managementul riscurilor de dezastre, cu opţiune de amânare a 
tragerii până la apariţia unei catastrofe (CAT-DDO). 
Teodorovici: Planul de finanţări externe a fost depăşit, am luat deja şi pentru anul viitor 
Ministrul Finanţelor îşi laudă activitatea şi anunţă că planul de finanţări externe a fost depăşit. Teodorovici: Am 
luat deja şi pentru anul viitor 
Planul de finanţări externe a fost depăşit, România a angajat sume în contul anului viitor, aceasta fiind o abordare 
corectă, pe care un stat normal o are, a declarat miercuri ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici. „Planul s-a 
depăşit, într-adevăr, în sensul că am luat deja şi pentru anul viitor, prefinanţăm practic ceea ce avem anul viitor de 
finanţat. Este abordarea corectă pe care un stat normal o are”, a declarat Teodorovici. 
Ministerul Finanţelor a împrumutat marţi 2 miliarde de euro de pe pieţele externe, din care 1,4 miliarde de euro 
pe maturitatea de 12 de ani, şi 600 milioane de euro prin redeschiderea eurobondurilor pe 30 de ani. Acest 
împrumut de pe pieţele financiare internaţionale vine după ce spre sfârşitul lunii martie Ministerul Finanţelor a 
împrumutat o sumă record de 3 miliarde de euro prin euroobligaţiuni, din care 1,35 mld. euro pe maturitatea de 
30 de ani, 500 milioane de euro pe 15 ani şi 1,15 miliarde de euro pe maturitatea de 7 ani. Suma împrumutată 
depăşeşte estimările ministerului de la începtul anului, când anunţa că are în vedre lansarea de eurobonduri în 
valoare de 4,25 miliarde de euro. 
„Banii se folosesc pentru a finanţa partea de deficit în ansamblul său. Ministerul de Finanţe alocă ministerelor de 
linie, să spunem, finanţările de care acestea au nevoie, nu facem alocare în zona de pensii sau salarii sau investiţii. 
Noi alocăm ministerelor care au de asigurat nişte cheltuieli în timpul anului acea finanţare necesară, nimic 
altceva. Ştiţi foarte bine că multe finanţări se iau pentru a răspunde sau pentru a respecta nişte termene, sunt 
nişte scadenţe, pentru anumite sume care vin din trecut şi a căror scadenţă dacă este în acest an trebuie plătite 
până la scadenţă. Şi atunci unul dintre motivele principale pentru care ne împrumutăm este şi a anula obligaţiile 
de plată (...) e o practică mondială” 
În context, ministrul a apreciat că majorarea deficitului de cont curent, despre care guvernatorul BNR Mugur 
Isărescu a declarat că poate crea probleme, este una din preocupările sale. „Acesta e un subiect care trebuie să ne 
preocupe pentru a vedea exact pentru fiecare zonă din structura acestui deficit, cum putem acţiona astfel încât să 
fie inversat acest trend. Dar dincolo de asta să spui sau să faci afirmaţii legat de deficit este incorect, dar mă rog, 
este uşor, e simplu de afară. Dar când treci frumos la comanda să spunem, a unei „maşini”,trebuie să ţii cont de 
absolut tot ceea ce înseamnă să conduci o maşină. Adică dacă vrei să ai combustibil de calitate ai un alt cost” 
Creşterea deficitului de cont curent, care se apropie de 5%, ne poate crea probleme, iar corecţia nu se face 
pocnind din degete, a declarat miercuri guvernatorul BNR Mugur Isărescu, care a făcut o analiză a situaţiei 
economiei României, cu ocazia lansării Raportului anual al băncii. „Agenţiile de rating nu se uită doar la 
adâncimea deficitului de cont curent ci şi dacă autorităţile conştientizează gravitatea acestui fapt”, a subliniat 
Isărescu. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Teodorovici a explicat: „Vrem să ţinem forţa de muncă în România. Păi am spus de ani de zile, e nevoie de o 
salarizare adecvată, care să determine cât de cât românii să rămână să profeseze în România şi atunci fac acest 
lucru. E o măsură, e o lege, fie salarizarea, fie legea pensiilor, de multe astfel de chestiuni legate de zona socială, 
care costă. Coroborate cu partea de investiţii, asupra cărora am spus că nu o să avem niciun fel de abordare, de 
delimitare să spunem, şi am spus foarte clar că vom deconta toate facturile legate de investiţii care vin până la 
final de an spre diferite ministere, de la caz la caz, atunci ca autoritate normal că îţi dă un deficit. Şi atunci trebuie 
să îţi asumi pentru că eşti un om politic o astfel de abordare, să intensifici măsurile pe zona socială, ceea ce am 
făcut, creşte numărul de investiţii, ceea ce sper să se facă din ce în ce mai agresiv în sensul bun şi atunci ai acest 
deficit. Să fii pe partea cealaltă şi să constaţi este simplu, dar atunci când eşti în mijlocul evenimentelor, atunci 
lucrurile sunt puţin altfel” 
Teodorovici: Lucrurile sunt foarte bune vis-à-vis de cât ne împrumutăm 
Ministrul de Finanţe, Eugen Teodorovici, a declarat miercuri, că lucrurile sunt foarte bune în ceea ce priveşte 
împrumuturile realizate de statul român, iar comentariile făcute de anumiţi specialişti în spaţiul public nu sunt 
întemeiate pe studii de piaţă pertinente. 
„Ştiţi foarte bine cum, cât şi ce se poate face public. Dacă vor compara România cu ţări din afara UE, din UE, din 
Schenghen, lucrurile diferă, ştim foarte bine. În funcţie de unde te afli, pe ce maturităţi. Lucrurile stau foarte bine 
vis-a-vis de cât ne împrumutăm, vis-a-vis de investitorii din piaţă care au încredere în România. Încrederea există 
în piaţa din România. Dobânzile cresc în toate zonele. Haideţi să somparăm mere cu mere, România cu ţări care 
sunt pe aceeaşi zonă. Dacă noi comparăm România cu o ţară din zona euro, credeţi că avem costuri de piaţă 
comparative sau mai mici decât acea ţară? Doi la mână, putem compara România cu o ţară din afara zonei euro, 
dar care are un mediu mai bun decât România? Iar nu se pot compara una cu alta. Trebuie să luăm în calcul toate 
elementele, şi atunci vom vedea dacă România se află într-o situaţie bună sau nu”, a afirmat ministrul. 
Teodorovici a venit cu veşti bune. „Deja prefinanţăm anul viitor, a declarat acesta. „Ceea ce este o schimbare 
clară, nu doar reacţionăm. Începem să ne finanţăm deja pentru anul viitor. Şi ne mai fiind sub presiunea 
împrumuturilor ca şi ţară, putem să decidem la ce costuri intrăm pe piaţă. Lucrurile acestea ar trebui apreciate, a 
mai explicat ministrul. 
În privinţa destinaţiei pe care o vor avea împrumuturile, Teodorovici a explicat că Ministerul de Fianţe se va ocupa 
de toate ramurile, atât de pensii şi salarii cât şi de investiţii. „Ne împrumută pentru a asigura finanţarea pe diferite 
zone. Ministerul ştie cât are voie să se împrumute şi asta face. Ne împrumutăm din piaţă ca să şi plătim 
scadenţele împrumuturilor făcute cu mulţi ani de zile în spate”, a adăugat Teodorovici. 
Ministerul Finanţelor a împrumutat marţi 2 miliarde de euro de pe pieţele externe, din care 1,4 miliarde de euro 
pe maturitatea de 12 de ani, şi 600 milioane de euro prin redeschiderea eurobondurilor pe 30 de ani. Acest 
împrumut de pe pieţele financiare internaţionale vine după ce spre sfârşitul lunii martie Ministerul Finanţelor a 
împrumutat o sumă record de 3 miliarde de euro prin euroobligaţiuni, din care 1,35 mld. euro pe maturitatea de 
30 de ani, 500 milioane de euro pe 15 ani şi 1,15 miliarde de euro pe maturitatea de 7 ani. Suma împrumutată 
depăşeşte estimările ministerului de la începtul anului, când anunţa că are în vedre lansarea de eurobonduri în 
valoare de 4,25 miliarde de euro. 
Ministrul Finanţelor s-a mai pronunţat şi cu privire la declaraţiile lui Mugur Isărescu: „Banca Naţională este 
structura de stat care are toate informaţiile. Domnul Isărescu putea să ia mai mult din această presiune, creată de 
cei care vor neapărat să aducă acest subiect în derizoriu. Legat de această zonă, sunt lucruri transparente, pe care 
orice guvern, orice ţară le stabileşte la început de an când se aprobă bugetul şi le prezintă în mod public. Se ştie 
foarte clar cu cât se împrumută Ministerul de Finanţe al unei ţări, în ce zonă, intern, extern. Piaţa trebuie să ştie 
aceste informaţii şi ele sunt publice. Ce poate să difere? Eventual costul de finanţare şi strategia legată de 
autorităţile de la care statul decide să se împrumute”, a afirmat acesta. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Creştere economică pentru România: Comisia Europeană a majorat prognoza 
Comisia Europeană a majorat prognoza de creştere economică pentru România de la 3,3% în prognoza de 
primăvară la 4% pentru acest an, în prognoza de vară, prezentată miercuri. 
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Pentru 2020 prognoza de creştere economică este 3,7%, de la 3,1% în prognoza de primăvară. Inflaţia este 
anticipată pentru acest an la 4,2% (3,6% în prognoza anterioară) şi la 3,7% în 2020 (3% în prognoza anterioară). 
Comisia remarcă creşterea de 5,1% a economiei din primul trimestru, cu consumul drept principal motor, 
mulţumită creşterilor salariale din ultima perioadă, dar şi creşterea sectorului de construcţii, sub impulsul 
recentelor facilităţi fiscale. Ritmul de creştere al exporturilor a încetinit la 3,2%, în timp ce importurile au crescut 
cu 9,3%. 
Comisia apreciază că şomajul va rămâne la nivelul redus din prezent, iar creşterile salariale sunt aşteptate să se 
domolească în 2020. 
Inflaţia ar urma să depăşească 4% în cel de-al doilea trimstru al anului, pe o tendinţă de scădere. 
Economia europeană urmează să înregistreze o creştere în 2019, pentru al şaptelea an consecutiv, preconizându-
se în acelaşi timp şi o expansiune a economiilor tuturor statelor membre. În zona euro, creşterea a fost mai 
puternică decât se preconiza în primul trimestru al anului, ca urmare a unor factori temporari, printre care iarna 
blândă şi relansarea vânzărilor de automobile. Creşterea s-a produs şi pe seama unor măsuri de politică bugetară, 
care au stimulat venitul disponibil al gospodăriilor în mai multe state membre. Cu toate acestea, perspectivele pe 
termen scurt pentru economia europeană sunt umbrite de o serie de factori externi, printre care tensiunile 
comerciale la nivel mondial şi incertitudinea semnificativă la nivelul politicilor. Aceşti factori au continuat să 
afecteze încrederea în industria prelucrătoare, care este sectorul cel mai expus comerţului internaţional, şi se 
preconizează că vor slăbi perspectivele de creştere pentru restul anului. 
Ca urmare, previziunile pentru creşterea PIB-ului în zona euro în 2019 rămân neschimbate la 1,2 %, în timp ce 
previziunile pentru 2020 au fost reduse uşor, la 1,4 %, ca urmare a ritmului mai moderat preconizat pentru restul 
anului (previziunile din primăvară: 1,5 %). Previziunile privind PIB-ul UE rămân neschimbate, la 1,4 % în 2019 şi la 
1,6 % în 2020. 
Vicepreşedintele Valdis Dombrovskis, comisarul responsabil pentru moneda euro şi dialogul social, precum şi 
pentru stabilitatea financiară, serviciile financiare şi uniunea pieţelor de capital, a declarat: "Toate economiile din 
UE urmează să crească în acest an şi în anul următor, chiar dacă creşterea puternică din Europa Centrală şi de Est 
se află în contrast cu încetinirea creşterii economice înregistrată în Germania şi Italia. Rezilienţa economiilor 
noastre este pusă la încercare de dificultăţile persistente ale industriei prelucrătoare care decurg din tensiunile 
comerciale şi din incertitudinea politică. Pe plan intern, un Brexit fără acord rămâne o sursă majoră de risc.” 
Pierre Moscovici, comisarul pentru afaceri economice şi financiare, impozitare şi vamă, a declarat: „Economia 
europeană continuă să crească, într-un context global dificil. Toate ţările UE urmează să înregistreze din nou 
creştere economică, atât în 2019, cât şi în 2020, datorită unei pieţe puternice a forţei de muncă care susţine 
cererea. Având în vedere numeroasele riscuri care ameninţă perspectivele, trebuie să ne intensificăm eforturile 
de a consolida şi mai mult rezilienţa economiilor şi a zonei euro în ansamblu.” 
La începutul acestui an, creşterea s-a bazat pe o serie de factori temporari, însă pentru restul anului se 
preconizează rezultate mai slabe, deoarece perspectivele de relansare rapidă a activităţii de prelucrare şi a 
schimburilor comerciale la nivel mondial s-au diminuat. Se preconizează că, în 2020, creşterea PIB-ului va fi mai 
puternică, în parte datorită unui număr mai mare de zile lucrătoare. Cererea internă, în special consumul casnic, 
continuă să impulsioneze creşterea economică în Europa, susţinută de o piaţă a forţei de muncă în continuare 
puternică. Se preconizează că PIB-ul va creşte în toate statele membre ale UE în acest an şi în anul următor, dar 
creşterea va fi semnificativ mai puternică în anumite zone (de exemplu, Europa Centrală şi de Est, Malta şi Irlanda) 
decât în altele (de exemplu, Italia sau Germania). 
Se preconizează o inflaţie mai scăzută, pe fondul scăderii preţurilor la petrol 
Previziunile privind inflaţia globală în zona euro şi în UE au fost reduse cu 0,1 puncte procentuale pentru anul 
curent şi anul următor, în principal ca urmare a scăderii preţurilor petrolului şi a perspectivelor economice uşor 
mai slabe. În prezent, se estimează că inflaţia (indicele armonizat al preţurilor de consum) în zona euro va ajunge 
la o medie de 1,3 % atât în 2019, cât şi în 2020 (previziunile din primăvară: 1,4 % în 2019 şi 2020), în timp ce în UE 
se preconizează o medie de 1,5 % în 2019 şi de 1,6 % în 2020 (previziunile din primăvară: 1,6 % în 2019 şi 1,7 % în 
2020). 
Riscurile la adresa perspectivelor economice globale rămân foarte interconectate şi sunt, în principal, negative. 
Confruntarea economică prelungită dintre SUA şi China, alături de incertitudinea ridicată legată de politica 
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comercială a SUA, ar putea prelungi actuala tendinţă descendentă a comerţului şi a industriei prelucrătoare la 
nivel mondial şi ar putea afecta şi alte regiuni şi sectoare. Această situaţie ar putea avea repercusiuni negative 
asupra economiei mondiale, inclusiv prin perturbări ale pieţelor financiare. De asemenea, tensiunile din Orientul 
Mijlociu amplifică potenţialul de creştere semnificativă a preţurilor petrolului. Pe plan intern, Brexit rămâne o 
sursă majoră de incertitudine. În cele din urmă, există, de asemenea, riscuri semnificative care planează asupra 
factorilor de creştere pe termen scurt şi a dinamicii economice a zonei euro. Dificultăţile din industria 
prelucrătoare, dacă persistă, şi deteriorarea încrederi întreprinderilor ar putea influenţa şi alte sectoare şi ar 
putea afecta negativ condiţiile de pe piaţa muncii, consumul privat şi, în cele din urmă, creşterea economică. 
Având în vedere procesul de retragere a Regatului Unit din UE, previziunile pentru 2019 şi 2020 se bazează din 
nou pe o ipoteză pur tehnică de statu-quo în ceea ce priveşte structura schimburilor comerciale dintre UE27 şi 
Regatul Unit. Această ipoteză a fost formulată doar în scopul elaborării previziunilor şi nu are niciun impact asupra 
viitoarelor negocieri dintre UE şi Regatul Unit. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodorovici: Pe 31 iulie avem în Guvern propunerea de rectificare bugetară 
Ministerul Finanţelor va încheia miecuri discuţiile cu ministerele pentru rectificara bugetară, joi va fi o primă 
discuţie cu premierul iar pe 31 iulie propunerea de rectificare bugetară va ajuge în Guvern, a declarat ministrul 
Finanţelor Eugen Teodorovici. 
„Ca principiu este clar că tot ce înseamnă obligaţii legate de veniturile românilor, de salarii şi pensii, vor fi 
asigurate, tot ce înseamnă factură, perioadă de investiţii, la fel, iar diferenţa se va reloca între ministere în funcţie 
de aceste două priorităţi. Va trebui să avem scăderi de cheltuieli, e abordarea corectă, e abordarea de bun simţ 
pe care trebuie să o aibă orice demnitar şi mai ales ministrul de Finanţe. Să ceară ca banul public să fie cheltuit 
într-un mod justificat şi pe acţiuni care într-adevăr, aduc o creştere în economie, nu pe activităţi care nu se 
justifică”, a spus ministrul. 
Teodorovici a preicat că la rectificare ţinta de deficit asumtă, de 2,76%, va fi păstrată. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Inflaţia este în scădere, dar preţurile la legume cresc. La cartofi valorile urcă galopant/ Cu cât plătesc mai mult 
cumpărătorii 
Rata anuală a inflaţiei este 3,8% în iunie, în scădere de la 4,1% în mai, informeză INS. 
Rata anuală calculată pe baza indicelui armonizat al preţurilor de consum (IAPC) este 3,9%. 
Rata medie a preţurilor de consum în ultimele 12 luni (iulie 2018 – iunie 2019) faţă de precedentele 12 luni (iulie 
2017 – iunie 2018), calculată pe baza IPC, este 4,1%. Determinată pe baza IAPC, rata medie este 4,0%. 
Faţă de iunie 2018, preţurile mărfurilor alimentare a crescut cu 5%, cele ale mărfurilor nealimentare cu 2,89%, iar 
serviciile cu 4,26%. 
În comparaţie cu decembrie 2018, cele mai mari creşteri de preţ se înregistrează la cartofi, cu 37,39% (dar în 
scădere faţă de mai 2019), legumele şi conservele de legume, cu 14,81%, fructele şi conservele de fructe cu 
15,7%, fructele proaspete cu 13%, citricele şi fructele meridionale cu 19%, combustibilii cu 4,6%, tutunul şi ţigăile 
cu 4,67%, serviciile de apă, canal şi salubritate cu 4,09%. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Continuam sa importam mai mult decat exportam. De aproape un an avem cel mai mare deficit comercial de 
dupa criza 
Romania continua sa importe mult mai mult decat exporta, astfel ca deficitul comercial se afla, de aproape un an 
de zile, la cel mai ridicat nivel de dupa criza financiara. 
In primele luni ale acestui an, deficitul comercial al Romaniei a crescut cu 30,1%, comparativ cu aceeasi perioada a 
anului trecut, la 6,52 miliarde de euro, potrivit datelor publicate miercuri de Institutul National de Statistica (INS). 
In primele cinci luni din 2018, deficitul comercial a fost de 5,01 miliarde de euro, potrivit datelor INS. 
Doar in luna mai 2019, exporturile au insumat 6,27 miliarde de euro, iar importurile au insumat 7,75 miliarde 
de euro, rezultand un deficit de 1,48 miliarde de euro. Fata de mai 2018, exporturile din mai 2019 au crescut cu 
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6,8%, iar importurile au crescut cu 8,5%. 
In primele cinci luni, ponderi importante in structura exporturilor si importurilor sunt detinute de grupele de 
produse: masini si echipamente de transport (48,3% la export si 37,3% la import) si alte produse manufacturate 
(32% la export si respectiv 30,4% la import). 
Valoarea schimburilor intra-UE28 de bunuri in primele cinci luni a fost de 22,66 miliarde de euro la expedieri si de 
26,92 miliarde de euro la introduceri, reprezentand 77,3% din total exporturi si 75,1% din total importuri. 
In 2018, deficitul comercial al Romaniei a avansat cu 16,8%, fata de anul anterior, pana la 15,1 miliarde de euro. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Isărescu: BNR are o poziţie financiară de invidiat, chiar dacă nu a jucat aurul la ruletă/ Creşterea deficitului de 
cont curent ne poate crea probleme 
Banca Naţională a României are o poziţie financiară de invidiat, chiar dacă nu a jucat aurul la ruletă, a declarat 
miercuri guvernatorul BNR Mugur Isărescu la prezentarea Raportului anual al instituţiei. 
Banca a obţinut în 2018 un profit de 1,183 miliarde lei, de şase ori mai mare decât în 2017, din care 80%, adică 
946 de milioane de lei au mers la buget. 
La 31 decembrie 2018 capitalul propriu al BNR a înrregistrat un nivel de 18,795 miliarde lei, în creştere cu 9,5% 
faţă de 2017. Guvernatorul spune că un nivel semnificativ al capitalului propriu întăreşte capacitatea instituşiei de 
a-şi îndeplini atribuţiile legale, precum şi sarcinile care decurg din calitatea de membru al Sistemului European al 
Băncilor Centrale, garantându-i independenţa şi conferind credibilitate operaţiunilor pe care le desfăşoară. 
Guvernatorul a subliniat faptul că în ultimii cinci ani instituţia a virat la bugetul statului aproape o jumătate de 
miliard de euro, adică 465 de milioane de euro. 
La 31 decembrie 2018 rezervele internaţioanelale României însumau 36,8 miliarde de euro, din care 89,8% 
reprezentau rezerve valutare şi 10,2% aur monetar, înegistrând o scădere de 306 milioane euro faţă de sfârşitul 
anului 2018. 
Rezerva de aur s-a meţinut la circa 104 tone, din care 61 de tone în custodie la Banca Angliei. BNR a efectuat 
pentru al treilea an consecutiv o acţiune de verificare la sediul instituţiei a lingourilor în 2018. Valoric, rezerva de 
aur a crescut cu 123 e milioane de euro, ca urmare a creşterii preţului aurului pe piaţa internaţională. 
Costurile depozitării aurului au fost în 2018 de 345.000 de lei, în creştere de la valoarea de 309.000 lei din 2017. 
Isărescu: Creşterea deficitului de cont curent ne poate crea probleme 
Creşterea deficitului de cont curent, care se apropie de 5%, ne poate crea probleme, iar corecţia nu se face 
pocnind din degete, a declarat miercuri guvernatorul BNR Mugur Isărescu, care a făcut o analiză a situaţiei 
economiei României, cu ocazia lansării Raportului anual al băncii. 
„Agenţiile de rating nu se uită doar la adâncimea deficitului de cont curent ci şi dacă autorităţile conştientizează 
gravitatea acestui fapt”, a subliniat Isărescu. 
Guvernatorul spune că asistăm la accentuarea dezechilibrului extern pe fondul absorbţiei interne dincolo de 
potenţialul economiei. Cererea excedentară de consum a continuat să erodeze contul curent. România are o 
creştere economică robustă, în atenuare faţă de maximul postcriză înregistrat în anul 2017, bazată în continuare 
pe consum. 
„Nu putem spune că exporturile au performat slab, problema este la importuri”, a subliniat Isărescu. 
Guvernatorul a subliniat faptul că ponderea datoriei publice nu a crescut în PIB, rămânând la 35%, asta şi în urma 
creşterii PIB, dar că problema este ce facem cu banii împrumutaţi. Isărescu a evidenţiat tendinţa ultimei perioade, 
de scădere a formării brute de capital şi de creştere abruptă a salariilor. 
Guvernatorul a evidenţia şi riscurile legate de cadrul legislativ incert şi impredictibil în domeniul financiar -bancar, 
după apariţia neaşteptată a OUG 114 ale cărei prevederi iniţiale afectau stabilitatea financiară şi limitau eficienţa 
politicii monetare. 
Isărescu: Inflaţia anunţată pentru iunie este bună, sub nivelul pe care îl anticipam 
Inflaţia anunţată pentru iunie de institutul de statistică este bună, a declarat miercuri guvernatorul BNR Mugur 
Isărescu, care a subliniat că anticipa un nivel mai ridicat al indiatorului. 
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„Personal, nu vedeam un nivel sub 3,9%, şi ne-a surprins cu 3,8%”, a spus Isărescu, la conferinţa de presă de 
lansare a Raportului anual al instituţiei. 
Guvernatorul BNR vede posibilă o temperare a inflaţiei în a doua parte a anului. „A coborât sub 4%, noi am 
anticipat această evoluţie şi probabil cu un an agricol bun este posibil ca şi sfârşitul de an să arate altceva decât 
am prognozat în primăvară”, a spus Isărescu. 
Guvernatorul a subliniat că în 2018 inflaţia a fost influenţată de creşterile de preţuri la energie electrică şi la gaze 
naturale, de majorarea accizelor, de creşterea preţului petrolului pe plan internaţional, descumpirea abruptă a 
legumelor, îndeosebi a cartofilor, care au generat şocuri de creştere în ianuarie, aprilie, mai, precum şi în perioada 
august – octombrie. 
Ţinta de inflaţie a BNR pentru acest an este 2,5%, valaorea actuală fiind 3,84%. 
INS a anunţat miercuri o rată anuală a inflaţiei de 3,8%, în scădere de la 4,1% în mai. 
Rata anuală calculată pe baza indicelui armonizat al preţurilor de consum (IAPC) este 3,9%. 
Faţă de iunie 2018, preţurile mărfurilor alimentare a crescut cu 5%, cele ale mărfurilor nealimentare cu 2,89%, iar 
srviciile cu 4,26%. În comparaţie cu decembrie 2018, cele mai mari creşteri de preţ se înregistrează la cartofi, cu 
37,39% (dar în scădere faţă de mai 2019), legumele şi conservele de legume, cu 14,81%, fructele şi conservele de 
fructe cu 15,7%, fructele proaspete cu 13%, citricele şi fructele meridionale cu 19%, combustibilii cu 4,6%, tutunul 
şi ţigăile cu 4,67%, serviciile de apă, canal şi salubritate cu 4,09%. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă anunță obiectivul Guvernului după fondurile alocate înzestrării Armatei - Ce memorandum a fost 
semnat între Romaero SA Bucureşti şi Raytheon Company 
Obiectivul Guvernului este ca fondurile alocate înzestrării Armatei să se întoarcă, într-o măsură cât mai mare, în 
economia românească, să contribuie la revigorarea industriei naţionale de apărare, prin cooperare industrială şi 
transfer tehnologic, a declarat, miercuri, prim-ministrul Viorica Dăncilă, la semnarea unui memorandum de 
înţelegere între Romaero SA Bucureşti şi Raytheon Company.  
"Guvernul României a început această săptămână cu un parteneriat în domeniul sănătăţii, astăzi găzduim un 
eveniment important pentru industria de apărare, iar mâine vom semna mai multe contracte finanţate din 
fonduri europene pentru digitalizarea serviciilor publice. Este dovada faptului că economia României este 
dinamică, în continuă adaptare la tendinţele internaţionale şi are capacitatea să facă faţă provocărilor 
competitivităţii. În acelaşi timp, Guvernul României se implică pentru a asigura sustenabilitatea creşterii 
economice, prin stimularea investiţiilor şi susţinerea sectoarelor economice care aduc plusvaloare, crearea de noi 
locuri de muncă, transfer de înaltă tehnologie", a afirmat Dăncilă, la ceremonia de la Palatul Victoria, 
conform agerpres.ro.  
Premierul a adăugat că industria de apărare este unul dintre sectoarele cu un mare potenţial de dezvoltare. 
"În acest an, Guvernul a acordat sume importante operatorilor cu capital de stat pentru dezvoltarea şi 
modernizarea capacităţilor de producţie. Totodată, din perspectiva îndatoririlor operaţionale pe care le are ca 
membru al NATO, România s-a angajat într-un efort continuu de modernizare a Armatei şi a alocat, pentru al 
treilea an consecutiv, 2% din PIB pentru Apărare. Această decizie dovedeşte că înţelegem pe deplin rolul strategic 
pe care ţara noastră îl are în zona Mării Negre, în particular, şi pe flancul de sud-est al NATO, în general. Însă, 
obiectivul Guvernului este ca fondurile alocate înzestrării Armatei să se întoarcă, într-o măsură cât mai mare, în 
economia românească, să contribuie la revigorarea industriei naţionale de apărare, prin cooperare industrială şi 
transfer tehnologic. Semnarea acestui memorandum de înţelegere şi colaborarea noastră confirmă potenţialul pe 
care îl are industria românească în întărirea capacităţilor de apărare în cât mai mult zone de operaţii. Prin 
transformarea expertizei şi cunoştinţelor de specialitate în produse şi servicii cu valoare adăugată mare, Romaero 
va avea posibilitatea să-şi exporte producţia la nivel global", a susţinut Viorica Dăncilă.  
Prim-ministrul a subliniat şi beneficiile de securitate: "Semnarea acestui memorandum de înţelegere va sta la baza 
colaborării industriale locale pentru Programul Patriot, un sistem nou, pur defensiv, care salvează vieţi. Patriot a 
fost alegerea cea mai bună atât pentru apărarea ţării noastre şi a cetăţenilor ei, cât şi pentru respectarea în 
întregime a obligaţiilor care ne revin ca membri ai Alianţei. Pentru România, ca membru al NATO de 15 ani, este 
foarte important să contribuie semnificativ la rolurile şi misiunile pe care Alianţa le construieşte alături de 
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membrii din toată lumea. Nu în ultimul rând, această cooperare este încă o dovadă a funcţionării şi aprofundării 
Parteneriatului strategic cu Statele Unite ale Americii şi a consolidării relaţiilor în domeniile economic şi 
tehnologic, de care România este profund interesată".  
Memorandumul de înţelegere între Romaero S.A. Bucureşti şi Raytheon Company care va sta la baza colaborării 
industriale locale pentru Programul Patriot a fost semnat din partea română de directorul general al Romaero 
S.A., Remus Vulpescu, iar din partea americană de Mike D'Ambrosio, director în cadrul Raytheon.  
La eveniment au participat miniştrii Economiei şi Apărării, Niculae Bădălău şi Gabriel Leş. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 CEx al PSD, convocat pe 15 iulie. Remanierea şi sondajele de opinie, printre teme 
Social-democraţii au fost convocaţi în şedinţa Comitetului Executiv pe data de 15 iulie,ora 12.00, la Parlament, au 
declarat surse din PSD, pentru MEDIAFAX. Principalele subiecte abordate vor fi remaniere, sondajele pentru 
alegerea prezidenţiabilului şi pregătirile pentru Congresul din 3 august. 
Pe lângă această şedinţă a CEx de lunea viitoare este posibil să mai fie o şedinţă a Comitetului Exectiv şi pe 22 
iulie, au precizat sursele citate. 
Referitor la remaniere, în vizor ar fi Daniel Suciu, vicepremier şi ministru al Dezvoltării, ministrul de Interne 
Carmen Dan, ministrul Transporturilor Răzvan Cuc sau ministrul Agriculturii Petre Daea, au adăugat sursele citate. 
Pentru portofoliul Agricultură ar fi luat în calcul actualul secretar de stat Dumitru Daniel Botănoiu sau deputatul 
PSD Valeriu Steriu, au precizat surse din partid. 
În ceea ce îl priveşte pe Daniel Suciu, care a candidat pentru funcţia de preşedinte executiv al PSD, la Congresul 
din 29 iunie, nu ar mai fi dorit de Eugen Teodorovici ca vicepremier şi la Ministerul Dezvoltării. 
Nemulţumiri în PSD există şi faţă de ministrul Justiţiei Ana Birchall, însă o decizie în ceea ce o priveşte nu a fost 
luată de premier. Birchall este şi vicepremier interimar pentru parteneriate strategice, în timp ce Eugen 
Teodorovici e vicepremier interimar, după plecarea lui Viorel Ştefan ca membru la Curtea de Conturi a Uniunii 
Europene. 
Potrivit surselor din PSD, Viorica Dăncilă se gândeşte să nominalizeze parlamentari la ministerele mai sus 
amintite, în vederea unei susţineri mai largi în partid a candidatului la prezidenţiale al partidului. 
Sunt avute în vedere şi ministere care aparţin ALDE, precum cel de Externe, condus de Teodor Meleşcanu şi cel al 
Energiei, condus de Anton Anton. Deşi nu au avut încă loc discuţii în coaliţie, PSD ar lua în considerare un schimb 
de portofolii, astfel încât MAE să revină social-democraţilor, iar la schimb ALDE să primească un alt portofoliu, au 
explicat sursele citate. 
Referitor la prezidenţiabil, favorit în competiţia internă ar fi preşedintele executiv al PSD Eugen Teodorovici, au 
mai spus sursele social-democrate. La CEx din 22 iulie vor fi prezentate şi date din sondajele de opinie comandate 
de partid pe acest subiect. 
PSD ia în considerare un candidat propriu la prezidenţiale, candidat unic PSD-ALDE sau un prezidenţiabil din afara 
partidului. În sondaje sunt introduşi cei care şi-au anunţat intenţia de a candida pentru un mandat la Cotroceni, 
precum şi o întrebare deschisă despre un posibil candidat din exteriorul formaţiunii. 
Până acum şi-au anunţat intenţia de a candida la prezidenţiale preşedintele executiv al PSD Eugen Teodorovici, 
secretarul general al PSD Mihai Fifor, deputatul Liviu Pleşoianu, senatorul Şerban Nicolae. De asemenea, Călin 
Popescu Tăriceanu ar dori să fie candidatul coaliţiei la alegerile prezidenţiale. 
Călin Popescu Tăriceanu a anunţat, marţi, că electoratul liberal îl obligă să îşi depună candidatura la prezidenţiale, 
urmând să stabilească dacă va fi una comună cu PSD. Tăriceanu spune că, în sondajul deja realizat, 90% dintre cei 
care votează cu PSD şi-au arătat susţinerea pentru candidatura sa. 
Secretarul general al PSD Mihai Fifor a declarat, luni, la România Tv, că Congresul pentru desemnarea candidatului 
la prezidenţiale va avea loc pe 3 august. 
Surse din partid au spus MEDIAFAX că e foarte probabil să mai existe o şedinţă a CEx înaintea Congresului, unde 
practic vor fi luate toate deciziile importante, reuniunea din 3 august la care sunt aşteptaţi să participe circa 1.000 
de delegaţi fiind mai mult o formalitate. 
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Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, sâmbăta trecută, că începând din această săptămână va fi evaluată 
activitatea fiecărui minister în parte, precizând că membrii coaliţiei guvernamentale vor decide dacă se va face 
remaniere sau se va lua în calcul o restructurare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Curtea Constituţională dezbate, joi, sesizările Opoziţiei şi ale lui Klaus Iohannis pe modificarea codurilor 
penale 
Curtea Constituţională va dezbate, joi, obiecţiile de neconstituţionalitate formulate de PNL - USR şi de 
preşedintele Klaus Iohannis asupra modificărilor aduse de Parlament Codului Penal şi Codului de Procedură 
Penală. 
Judecătorii CCR au amânat în şase rânduri pronunţarea pe sesizările de neconstituţionalitate referitoare la 
Codurile penale, formulate de preşedintele Klaus Iohannis şi partidele de Opoziţie PNL şi USR. 
Pe 25 aprilie, PNL şi USR au depus la Curtea Constituţională sesizări în legătură cu proiectul care a modificat Codul 
penal şi pe cel care a schimbat Codul de procedură penală, iniţiative adoptate de Parlament. 
Printre articolele sesizate de opoziţie ca fiind neconstituţionale se numără şi articolul 16 (3) litera a din Codul 
penal. 
„-Art. 16 alin. (3) - lit. a) prevede rezultatul faptei sale, urmărind producerea lui prin săvârşirea acelei fapte. Ori de 
câte ori legea penală prevede că pentru a putea fi infractiune se impune săvârşirea faptei într-un anume scop, 
infracţiunea trebuie să fie săvârşită cu intenţie directă, care să rezulte în mod neîndoielnic, din circumstanţele 
concrete ale cauzei-. Curtea Constituţională, în jurisprudenţa sa constată , prin raportare la art. 1 alin. (5) din 
Constituţie, a statuat că “orice act normativ trebuie să îndeplinească anumite condiţii calitative, printre acestea 
numărându-se previzibilitatea, ceea ce presupune că acesta trebuie să fie suficient de precis şi clar pentru a putea 
fi aplicat; astfel, formularea cu o precizie suficientă a actului normativ permite persoanelor interesate - care pot 
apela, la nevoie, la sfatul unui specialist - să prevadă într-o măsură rezonabilă, în circumstanţele speţei, 
consecinţele care pot rezulta dintr-un act determinat. Desigur, poate să fie dificil să se redacteze legi de o precizie 
totală şi o anumită supleţe poate chiar să se dovedească de dorit, supleţe care nu trebuie să afecteze însă 
previzibilitatea legii.”Or, dispoziţia cuprinzând condiţia ca intenţia directă „să rezulte în mod neîndoielnic, din 
circumstanţele concrete ale cauzei” este neclară, inclusiv prin raportare la obiectul dispoziţiei modificate, în 
sensul că cerinţa impusă de legiuitor şi-ar găsi rostul mai degrabă în cadrul dispoziţiilor referitoare la probaţiune. 
Astfel, dispoziţia de modificare a art. 16 alin. (3) lit. a) încalcă principiul securităţii juridice, consacrat la art. 1 alin. 
(5) din Constituţie”, potrivit textului sesizării. 
PNL şi USR transmit, de asemenea, că eliminarea modificprii articolului 35 (1) din Codul penal încalcă prevederile 
Constituţiei. Şi articolele privind termenele de prescripţie sunt amintite de Opoziţie. 
„Diminuarea termenelor de prescripţie a răspunderii penale pentru infracţiuni cu pericol social ridicat, 
concomitent cu reducerea termenelor speciale de prescripţie a răspunderii penale pune la îndoială aptitudinea 
sancţiunilor penale de a-şi atinge scopul preventiv. Prin urmare, considerăm că art. 154 alin. (1) lit. b) şi c) şi art. 
155 alin. (3) încalcă prevederile art. 1 alin. (3) din Constituţie privind statul de drept, care „impun legiuitorului 
obligaţia de a lua măsuri în vederea apărării ordinii şi siguranţei publice, prin adoptarea instrumentelor legale 
necesare în scopul reducerii fenomenului infracţional (…) cu excluderea oricăror reglementări de natură să ducă la 
încurajarea acestui fenomen.” (Decizia nr. 44/2016) De asemenea, se ignoră cu desăvârşire dreptul victimelor de a 
avea ele însele parte de o procedură echitabilă, încălcându-se, astfel, art. 124 alin. (2) din Constituţie, potrivit 
căruia „Justiţia este unică, imparţială şi egală pentru toţi”, precum şi principiul aflării adevărului, „adică dreptul la 
un proces echitabil al părţii interesate în luarea în considerare a tuturor probelor administrate care contribuie la 
aflarea adevărului, şi principiul dreptăţii, consacrat de art. 1 alin. (3) din Constituţie ca o valoare supremă a 
statului de drept” (Decizia nr. 54/2009)”, transmit reprezentanţii PNL şi USR. 
Despre Legea de modificare a Codului de procedură penală, Opoziţia precizează că se încalcă principiul 
bicameralismului. 
Camera Deputaţilor a adoptat, pe 24 aprilie, ca for decizional, proiectele pentru modificarea Codului penal şi a 
celui de procedură penală. Procedura parlamentară a fost reluată după ce lui Tudorel Toader i s-a reproşat că nu 
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iniţiază OUG pentru aceste modificări. Ulterior Toader a demisionat din funcţia de ministru al Justiţiei, în loc fiind 
numită Ana Birchall. 
 Ce argumente aduce Klaus Iohannis în sesizarea făcută la CCR pe codurile penale 
Preşedintele Klaus Iohannis susţine în sesizarea făcută la CCR că prin modificarea Codului de procedură penală că 
a fost din nou încălcată Legea fundamentală prin modificările aduse de către Parlament, precum şi principiul 
bicameralismului. 
„Însă, în procedura reexaminării legii - deschisă potrivit art. 147 alin. (2) din Constituţie - Parlamentul a adoptat 
legea criticată cu încălcarea art. 147 alin. (2) din Constituţie. Astfel, cu ocazia punerii în acord a unora dintre 
dispoziţiile legii, declarate neconstituţionale, cu Decizia nr. 633/2018, Parlamentul, pe de o parte şi-a ignorat 
obligaţia constituţională de a pune în acord textele din legea criticată cu decizii anterioare ale Curţii 
Constituţionale, aspect ce contravine dispoziţiilor art. 147 alin. (2) coroborate cu cele ale art. 147 alin. (1) şi alin. 
(4) din Constituţie, iar pe de altă parte, în procedura punerii de acord nu a realizat corelările necesare, adoptând 
reglementări ce contravin principiului legalităţii, fiind astfel încălcate prevederile art. 147 alin. (2) prin raportare la 
art. 1 alin. (5) din Constituţie”, precizează Iohannis în sesizare. 
„Totodată, în procedura de punere în acord a legii, legiuitorul a încălcat şi principiul bicameralismului consacrat de 
art. 61 alin. (2) şi art. 75 din Constituţie, precum şi depăşirea limitelor fixate prin Decizia nr. 633/2018”, 
completează preşedintele României. 
Şeful statului argumentează că Parlamentul a eliminat articole din Codul de procedură penală, însă fără a 
introduce normele la care făcuse referire CCR, în decizia de neconstituţionalitate. 
Astfel, preşedintele consideră că Parlamentul avea deschisă calea reexaminării doar în ceea ce priveşte 
introducerea unor astfel de norme, care să acopere situaţiile nereglementate şi identificate ca fiind necesare de 
Curtea Constituţională şi, în consecinţă nu putea elimina cu totul intervenţia asupra acestui text. 
Iohannis mai spune că Parlamentul a eliminat complet şi articolul 220 din Codul de procedură penală, contrar unei 
decizii anterioare a CCR, în care a constatat că soluţia legislativă care permite luarea măsurii arestului la domiciliu, 
în condiţiile în care anterior inculpatul a fost arestat (preventiv sau la domiciliu) în aceeaşi cauză, în lipsa unor 
temeiuri noi care fac necesară privarea sa de libertate. 
Parlamentul şi-a depăşit limitele fixate de Curtea Constituţională şi în modificarea Codului penal 
Iohannis a transmis la CCR şi o sesizare cu privire la neconstituţionalitate Legii pentru modificarea şi completarea 
Legii nr. 286/2009 privind Codul penal, precum şi a Legii nr. 78/2000 pentru prevenirea, descoperirea şi 
sancţionarea faptelor de corupţie. 
„Parlamentul a adoptat legea criticată cu depăşirea limitelor fixate prin Decizia nr. 650/2018. Astfel, cu ocazia 
punerii în acord a unora dintre dispoziţiile legii, declarate neconstituţionale, cu Decizia nr. 650/2018, Parlamentul, 
pe de o parte şi-a ignorat obligaţia constituţională de a pune în acord textele din legea criticată cu decizii 
anterioare ale Curţii Constituţionale, aspect ce contravine dispoziţiilor art. 147 alin. (2) coroborate cu cele ale art. 
147 alin. (1) şi alin. (4) din Constituţie, iar pe de altă parte, în procedura punerii de acord nu a realizat corelările 
necesare, adoptând reglementări ce contravin principiului legalităţii, fiind astfel încălcate prevederile art. 147 alin. 
(2) prin raportare la art. 1 alin. (5) din Constituţie”, arată preşedintele României, în sesizarea formulată cu privire 
la modificările din Codul penal. 
Preşedintele vorbeşte şi despre modificările aduse articolului 297 din Codul penal referitor la infracţiunea de abuz 
în serviciu. 
„Faţă de cele de mai sus, având în vedere - pe de o parte raportul de complementaritate fixat de Curtea 
Constituţională între art. 132 din Legea nr. 78/2000 şi art. 297 din Codul penal referitor la infracţiunea de abuz în 
serviciu (pct. 213 din Decizia nr. 650/2018), iar - pe de altă parte necesitatea asigurării unei protecţii sporite a 
valorilor sociale şi necesitatea existenţei unor pârghii legale de natură a descuraja încălcarea unor asemenea 
valori [ansamblul considerentelor de la par. 621-626 ale Deciziei nr. 650/2018 enumerate la pct. I.3.lit. a) din 
prezenta sesizare], soluţia abrogării art. 132 din Legea nr. 78/2000 contravine art. 147 alin. (2) prin raportare la 
alin. (1) şi (4) ale aceluiaşi articol din Constituţie”, arată textul sesizării. 
De asemenea, şeful statului menţionează că abrogarea unui articol din Legea 78/2000 pentru prevenirea, 
descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie a eliminat din actul normativ orice prevedere care are legătură 
şi efect asupra articolului 297 din Codul penal. Iohannis spune că o astfel de abrogare este nejustificată. 
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„În plus, dacă din raţiuni de corelare legislativă, în măsura în care se aducea vreo modificare art. 297 din Codul 
penal, aflat în legătură directă cu o normă de incriminare dintr-o altă lege cu dispoziţii penale - art. 132 din Legea 
nr. 78/2000 – s-ar fi putut găsi vreo justificare pentru soluţia abrogării art. 132 din Legea nr. 78/2000, în condiţiile 
eliminării oricărei intervenţii asupra art. 297 Cod penal, soluţia abrogării nu numai că nu îşi mai găseşte vreo 
justificare, însă lipseşte statul de o pârghie legală importantă care să descurajeze încălcarea îndatoririlor de 
serviciu atunci când funcţionarul public a obţinut pentru sine ori pentru altul un folos necuvenit, ceea ce, prin 
amploarea sa, poate reprezenta chiar o ameninţare la adresa statului de drept”, arată preşedintele. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Modificările din legea privind radarele de pe drumurile publice, declarate parţial neconstituţionale 
CCR a declarat parţial neconstituţionale prevederile din modificările legislative privind amplasarea radarelor pe 
vehiculele poliţiei pe drumurile publice, în urma reexaminării. Astfel, judecătorii au admis parţial sesizarea de 
neconsituţionalitate a preşedintelui Klaus Iohannis. 
Miercuri, plenul Curţii Constituţionale a luat în dezbatere, în cadrul controlului anterior promulgării, obiecţia de 
neconstituţionalitate a Legii pentru modificarea art.109 din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr.195/2002 
privind circulaţia pe drumurile publice, obiecţie formulată de Preşedintele României. 
Curtea Constituţională, cu unanimitate de voturi, a decis să admită obiecţia de neconstituţionalitate şi a constatat 
că "articolul unic [cu referire la alin.(3) şi (4) şi la eliminarea fostului alineat (12)] din Legea pentru modificarea 
art.109 din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr.195/2002 privind circulaţia pe drumurile publice este 
neconstituţional". 
De asemenea, judecătorii au respins, ca neîntemeiată, obiecţia de neconstituţionalitate formulată privind 
"articolul unic [cu referire la eliminarea fostului alineat (5)] din Legea pentru modificarea art.109 din Ordonanţa 
de urgenţă a Guvernului nr.195/2002 privind circulaţia pe drumurile publice este constituţional în raport cu 
criticile formulate". 
Şeful statului a trimis la CCR o obiecţie de neconstituţionalitate asupra Legii pentru modificarea art. 109 din 
Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 195/2002 privind circulaţia pe drumurile publice. 
Anterior, legea a mai fost contestată la CCR de preşedintele Iohannis iar judecătorii au decis că este 
neconstituţională. 
Pe 4 iunie, Parlamentul a transmis preşedintelui, pentru promulgare, legea, ca urmare a procedurii de 
reexaminare. 
"Ţinând cont de faptul că forma legii transmise la promulgare este una ulterioară procedurii de reexaminare, ca 
urmare a Deciziei Curţii Constituţionale nr. 684/2018 (publicată în Monitorul Oficial, Partea I, nr. 50 din 18 
ianuarie 2019) şi având în vedere că Parlamentul a adoptat o serie de reglementări care sunt contrare şi 
excedează limitelor deciziei menţionate, considerăm că Legea pentru modificarea art. 109 din Ordonanţa de 
urgenţă a Guvernului nr. 195/2002 privind circulaţia pe drumurile publice a fost adoptată cu încălcarea 
dispoziţiilor art. 147 alin. (2) şi (4) din Constituţie", arată sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis, potrivit unui 
comunicat de presă remis, miercuri, MEDIAFAX. 
Şeful statului transmite că Parlamentul a eliminat unele texte şi a operat modificări fără ca acestea să fi făcut 
obiectul sesizării de neconstituţionalitate. 
"Examinând legea adoptată de Parlament în forma în care aceasta a fost retrimisă la promulgare, reiese că 
anumite texte din legea criticată au fost eliminate deşi acestea nu au făcut obiectul sesizării de 
neconstituţionalitate şi nici al controlului de constituţionalitate, iar altele au fost modificate deşi acestea nu au 
fost declarate neconstituţionale şi nu corespund vreunei necesităţi de recorelare cu celelalte dispoziţii ale legii", 
mai arată Klaus Iohannis în textul sesizării. 
Forma anterioară controlului de constituţionalitate prevedea: „Constatarea contravenţiilor cu privire la faptele 
care încalcă dispoziţiile privind limitele de viteză se face numai cu ajutorul mijloacelor tehnice omologate şi 
verificate metrologic, consemnându-se aceasta în procesul-verbal de constatare a contravenţiei”. 
CCR a constatat că: „dispoziţiile art. 109 alin. (3) din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 195/2002, în forma 
modificată prin legea criticată - potrivit cărora constatarea contravenţiilor cu privire la faptele care încalcă 
dispoziţiile privind limitele de viteză se face numai cu ajutorul mijloacelor tehnice omologate şi verificate 
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metrologic, consemnându-se aceasta în procesul-verbal de constatare a contravenţiei - nu încalcă standardele de 
claritate şi previzibilitate a legii, ce reprezintă o cerinţă de rang constituţional, astfel că nu aduc atingere 
prevederilor art. 1 alin. (5) din Constituţie privind principiul legalităţii. Chiar dacă dispoziţiile art. 108 alin. (1) lit. a) 
pct. 4, lit. b) pct. 2, lit. c) pct. 3 şi lit. d) pct. 3 din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 195/2002 stabilesc, 
pentru toate contravenţiile săvârşite prin încălcarea limitelor legale de viteză, că depăşirea vitezei maxime admise 
este «constatată, potrivit legii, cu mijloace tehnice omologate şi verificate metrologic», aceasta nu înseamnă că 
textul de lege criticat nu este clar şi previzibil.” 
În procedura reexaminării, Parlamentul a modificat textul legii astfel: „(3) Constatarea contravenţiilor cu privire la 
faptele care încalcă dispoziţiile privind limitele de viteză se face numai cu ajutorul mijloacelor tehnice certificate 
sau a mijloacelor tehnice omologate şi verificate metrologic, consemnându-se aceasta în procesul-verbal de 
constatare a contravenţiei”. 
Preşedintele României mai constată că Parlamentul a operat completări asupra acestui text de lege, deşi acesta a 
fost declarat constituţional de CCR. 
"Cu toate că aceste prevederi au făcut obiectul sesizării de neconstituţionalitate, Curtea Constituţională a stabilit 
prin Decizia nr. 684/2018 că acestea sunt constituţionale în raport cu criticile formulate, aşadar modificarea 
acestor dispoziţii s-a făcut cu depăşirea limitelor deciziei Curţii Constituţionale. Prin urmare, în cazul de faţă, ca 
efect al depăşirii de către Parlament a limitelor reexaminării, dispoziţiile art. 147 alin. (2) din Constituţie au fost 
încălcate", potrivit sesizării. 
De asemenea, potrivit Deciziei CCR nr. 33/2018, în cadrul procedurii de reexaminare, Parlamentul poate modifica 
şi alte prevederi legale decât cele constatate ca fiind neconstituţionale numai dacă acestea sunt legate cu 
dispoziţiile declarate ca fiind neconstituţionale, pentru a asigura caracterul unitar al legii. 
Şeful statului mai semnalează şi faptul că aceleaşi critici sunt aplicabile şi în ceea ce priveşte modul în care s-au 
pus de acord cu decizia dispoziţiile articolului unic, cu referire la modificarea alin. (4) al art. 109 din Ordonanţa de 
urgenţă nr. 195/2002, din legea în forma anterioară controlului de constituţionalitate. 
Acesta prevedea: „(4) Dispozitivele destinate măsurării vitezei se instalează exclusiv pe autovehicule care prezintă 
înscrisurile şi însemnele distinctive ale poliţiei rutiere şi care sunt poziţionaţi vizibil. Dispozitivele mobile, de tip 
pistol, destinate măsurării vitezei se utilizează la o distanţă maximă de 10 metri de autovehiculele care prezintă 
înscrisurile şi însemnele distinctive ale poliţiei rutiere. Se interzice utilizarea dispozitivelor de măsurare a vitezei 
din autovehicule care nu prezintă înscrisurile şi însemnele distinctive, de către poliţişti care nu poartă uniforme, 
cu înscrisuri şi însemne distinctive, conform alin. (1)”. 
Curtea a constatat că „formularea dispoziţiilor art. 109 alin. (4) din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 
195/2002, în forma modificată prin legea criticată, este clară, întrucât poziţionarea vizibilă se referă la 
autovehiculele pe care se instalează dispozitivele destinate măsurării vitezei, fără ca vizibilitatea autovehiculelor 
respective să fie raportată în vreun fel la distanţele de 500-1.000 m faţă de radar (în cazul amplasării dispozitivelor 
radar în localitate), respectiv de 2.000-4.000 m (în cazul amplasării acestora în afara localităţii), aceste distanţe 
fiind prevăzute, în mod expres, de legea criticată cu privire la postarea panourilor de atenţionare privind prezenţa 
dispozitivelor radar instalate pe autovehicule staţionare sau pe suporţii amenajărilor rutiere, precum şi a 
dispozitivelor radar tip pistol". 
În procedura reexaminării, Parlamentul a modificat textul alin. (4) al art. 109 din Ordonanţa de urgenţă nr. 
195/2002, în sensul următor: „(4) Constatarea contravenţiilor cu privire la faptele care încalcă dispoziţiile privind 
limitele de viteză se face numai cu ajutorul mijloacelor tehnice certificate sau a mijloacelor tehnice omologate şi 
verificate metrologic, consemnându-se aceasta în procesul-verbal de constatare a contravenţiei.” (4) Dispozitivele 
destinate măsurării vitezei se instalează exclusiv pe autovehicule care prezintă înscrisurile şi însemnele distinctive 
ale poliţiei rutiere. Dispozitivele mobile, de tip pistol, destinate măsurării vitezei se utilizează la o distanţă maximă 
de 10 metri de autovehiculele care prezintă înscrisurile şi însemnele distinctive ale poliţiei rutiere. Se interzice 
utilizarea dispozitivelor de măsurare a vitezei din autovehicule care nu prezintă înscrisurile şi însemnele 
distinctive, de către poliţişti care nu poartă uniforme, cu înscrisuri şi însemne distinctive, conform alin. (l) şi care 
nu sunt amplasate în locuri vizibile”. 
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De asemenea, în legea criticată lipsesc dispoziţiile cuprinse la articolul unic referitoare la modificarea alin. (5) şi 
(12) ale art. 190 din Ordonanţa de urgenţă nr. 195/2002, astfel cum acestea erau prevăzute în legea adoptată în 
prima fază, anterior deciziei CCR. 
Legea prevedea: "(5) Autovehiculele pe care sunt instalate dispozitivele radar pot fi utilizate staţionar sau în 
mişcare. (12) Pentru amenzile contravenţionale în cuantum de până la 20 puncte-amendă, contravenientul poate 
achita pe loc agentului constatator jumătate din minimul amenzii prevăzute de lege". 
Curtea obliga Parlamentul să reexamineze dispoziţiile legii în limitele deciziei. 
"Învederăm că prevederile alin. (5) şi (12) ale art. 190 din Ordonanţa de urgenţă nr. 195/2002 nu au făcut nici 
obiectul sesizării de neconstituţionalitate a Preşedintelui României şi, evident, nici al controlului de 
constituţionalitate. Aşadar eliminarea acestor dispoziţii s-a făcut cu depăşirea limitelor deciziei Curţii 
Constituţionale. Prin urmare, în cazul de faţă, ca efect al depăşirii de către Parlament a limitelor reexaminării, 
dispoziţiile art. 147 alin. (2) din Constituţie au fost încălcate", mai notează Iohannis. 
Camera Deputatilor a adoptat decizional, pe 14 mai, legea care interzice amplasarea aparatelor radar în locuri de 
unde nu sunt vizibile pe drumurile publice, cu 186 voturi "pentru" şi 21 "împotrivă". 
Deputaţii au votat Legea pentru modificarea art.109 din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr.195/2002 privind 
circulaţia pe drumurile publice, reexaminată ca urmare a Deciziei Curţii Constituţionale nr.684 din 6 noiembrie 
2018. 
La data de 27 iulie 2018, Preşedintele României a formulat o sesizare de neconstituţionalitate asupra Legii pentru 
modificarea art. 109 din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 195/2002 privind circulaţia pe drumurile publice, 
solicitând instanţei constituţionale să constate că Parlamentul a adoptat această lege cu nerespectarea 
dispoziţiilor consacrate de art. 1 alin. (5), art. 21 şi art. 22 alin. (1) din Legea fundamentală. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 USR îşi alege sâmbătă prezidenţiabilul, în Congres. Consiliu Naţional al PLUS, în aceeaşi zi 
Congresul USR va avea loc, sâmbătă, şi va reuni 500 de delegaţi care vor alege candidatul partidului la 
prezidenţiale şi vor vota modificări la statut, potrivit unui anunţ de presă. Consiliul Naţional al PLUS se va întruni 
în aceeaşi zi. 
Cel de-al patrulea Congres al USR se va desfăşura sâmbătă, începând cu ora 10.30 la Teatrul Naţional Bucureşti 
(TNB). 
De la 10.30 la 13.30 candidaţii USR vor susţine discursuri şi apoi va avea loc votul cu buletine.Între 13.30 şi 15.00 
va fi efectuată numărătoarea voturile, urmată de anunţarea rezultelor. Dezbaterile şi votul amendamentelor la 
Statut vor începe după-amiază şi este posibil să se desfăşoare până seara, potrivit sursei citate. 
Pe 8 iunie, Comitetul Politic al USR a aprobat o serie de modificări la Statutul partidului, modificări care vor fi 
supuse aprobării Congresului de sâmbătă. Principala modificare priveşte modul de alegere a preşedintelui USR, în 
sensul ca acesta să fie ales de toţi membrii partidului, prin vot direct. 
Amendamentul agreat de Comitetul Politic al USR, reunit la Brăila, a fost propus de Dan Barna. 
Dacă modificarea Statutului va fi agreată şi de Congresul USR, atunci preşedintele formaţiunii va fi ales prin vot 
universal, egal, direct, secret şi liber exprimat al membrilor USR pentru un mandat de maximum 4 ani, se arată 
într-un comunicat de presă. 
Cu alte cuvinte, un om va însemna un vot „pro” sau „contra”. În prezent, preşedintele USR este ales printr-un vot 
ponderat, adică este luată în calcul şi performanţa filialei din care votantul face parte. 
Alte modificări aprobate de Comitetul Politic al partidului au vizat validarea candidaţilor locali, drepturile şi 
obligaţiile membrilor, formarea filialelor rurale şi selectarea delegaţilor la Congresul de sâmbătă. 
Patru membri USR s-au înscris în competiţia internă, printre care şi preşedintele formaţiunii Dan Barna. 
„Cei patru membri USR care s-au înscris în competiţia pentru alegerea candidatului la prezidenţiale până la 
termenul limită votat de Comitetul Politic sunt preşedintele USR Dan Barna, senatorul Mihai Goţiu şi alţi doi 
membri USR - Dumitru Stanca şi Dragoş Dinulescu. Dumitru Stanca este cadru militar în rezervă şi membru USR 
Ilfov, Dragoş Dinulescu este medic dentist şi membru în Biroul Judeţean USR Prahova”, a transmis formaţiunea, 
într-un comunicat de presă. 
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Consiliul Naţional al PLUS se va desfăşura tot sâmbătă, la sediul partidului, în vederea stabilirii procedurii de 
selecţie a candidatului PLUS la prezidenţiale. Va fi validat şi acordul Alianţei USR-PLUS care va oferi candidaţi la 
prezidenţiale, locale şi parlamentare. 
USR şi PLUS se află de câteva săptămâni în negocieri în vederea stabilirii candidatului Alianţei pentru un mandat la 
Cotroceni. Liderii celor două formaţiuni au explicat că va fi un tandem al Alianţei USR-PLUS. Dacă Dan Barna va fi 
prezidenţiabilul, atunci Dacian Cioloş va fi propunerea de premier sau viceversa. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PNL a sesizat Curtea de Conturi privind cheltuielile companiilor municipale infiintate de Firea, declarate 
ilegale 
Presedintele PNL Bucuresti, Violeta Alexandru, a sesizat Curtea de Conturi cu privire la cheltuielile efectuate de 
catre companiile Primariei Capitalei, dupa ce instanta a decis anularea hotararilor de infiintare. 
"Am sesizat, cu nr. de inregistrare, prin adresa oficiala, Curtea de Conturi, cerandu-i sa verifice legalitatea 
cheltuielilor efectuate de catre Companiile Primariei Capitalei dupa ce instanta a hotarat anularea Hotararilor de 
infiintare. 
Sesizarea este depusa alaturi de colegii mei, consilieri generali PNL", a anuntat, miercuri, Violeta Alexrndru. 
In noiembrie 2018, instanta a constatat ca infiintarea companiilor municipale ale Primariei Bucuresti s-a facut cu 
incalcarea legii, pentru ca hotararile de Consiliu au fost votate cu majoritate simpla (50% plus 1 din voturile 
consilierilor municipali), in loc sa fie luate cu majoritate de doua treimi, asa cum ar fi trebuit. 
Potrivit presedintelui USR Bucuresti, Roxana Wring, in iunie 2019, Curtea de Apel Bucuresti a respins cererea de 
revizuire a deciziei prin care s-a stabilit ca toate companiile municipale au fost infiintate cu incalcarea legii. 
"In ciuda faptului ca decizia a fost definitiva, Gabriela Firea a cautat diverse artificii juridice in speranta ca ar putea 
anula aceasta decizie. Rand pe rand insa, tentativele sale sunt infirmate de catre judecatori, ceea ce confirma 
practic corectitudinea solutiei date in noiembrie anul trecut. 
Gabriela Firea a tot sperat sa gaseasca o solutie juridica pentru a nu desfiinta companiile. Pentru ca daca le-ar 
desfiinta, ar recunoaste de fapt ca a gresit de la bun inceput. Si daca a gresit, atunci ar trebui sa raspunda pentru 
cele 600 de milioane de lei cat a costat aceasta eroare. 
Nu setea de dreptate o macina pe Gabriela Firea, ci teama ca, mai devreme sau mai tarziu, va trebui sa vina cu 
bani de-acasa pentru a acoperi aceasta pierdere colosala pe care a produs-o municipalitatii", a subliniat 
presedintele USR Bucuresti. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Seful AEP o contrazice pe Carmen Dan: Sistemul de monitorizare a prezentei la vot sa functioneze ca si pana 
acum 
Presedintele Autoritatii Electorale Permanente, Florin Mituletu-Buica, este de parere ca sistemul de monitorizare 
a prezentei la vot ar trebui sa ramana deocamdata la Serviciul de Telecomunicatii Speciale, sa functioneze ca pana 
acum, iar in viitor, daca vor exista posibilitati tehnice si legale, sa fie preluat de AEP. 
Intrebat marti daca AEP ar trebui sa preia sistemul de monitorizare a prezentei la vot de la STS, asa cum a propus 
ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, Florin Mituletu-Buica a precizat ca el sustine ca, in acest moment, 
sistemul sa functioneze ca pana acum. 
"Sistemul de monitorizare a prezentei la vot a fost utilizat in anul 2016 la alegerile locale, nu a fost nicio 
contestatie cu privire la acest sistem informatic. In anul 2016, la alegerile pentru Parlament, in tara si in 
strainatate, a fost folosit acelasi sistem informatic de monitorizare a prezentei la vot si prevenirea votului ilegal. 
La fel, nu a fost sesizata sau trimisa vreo contestatie cu privire la acest sistem informatic centralizat. In 2018, la 
referendumul pentru revizuirea Constitutiei, nu a putut fi utilizat pentru ca aveam doar 20 de zile in consultare cu 
Serviciul de Telecomunicatii Speciale, s-a ajuns la concluzia ca nu poate fi utilizat. 
La alegerile pentru Parlamentul European sistemul acesta informatic a fost pregatit din timp. In acest sistem 
informatic a aparut si acea optiune ca alegatorul sa voteze si la referendumul consultativ. Si la nivelul AEP, cat si la 
nivelul BEC, nu am avut o informatie ca acest sistem ar fi fost viciat intr-un fel sau altul. (...) Eu sustin ca la acest 
moment sa functioneze asa cum a functionat, iar in viitor, daca AEP va avea din punct de vedere legal si din 
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punct de vedere tehnic posiblitatea sa preia acest sistem informatic, fara nicio problema (il va prelua - n.red.) ", 
a declarat presedintele AEP, intr-o conferinta de presa. 
El a sustinut ca AEP nu are, in acest moment, nicio informatie cu privire la vicierea sistemului informatic sau al 
tabletelor astfel incat sa poata exista posibilitatea de vot multiplu. 
Florin Mituletu-Buica a mai spus ca niciuna dintre institutiile implicate in organizarea procesului electoral din 26 
mai - Autoritatea Electorala Permanenta, Serviciul de Telecomunicatii Speciale, Institutul National de Statistica, 
Biroul Electoral Central - nu au detinut date si informatii care sa duca la suspiciunea de frauda electorala. 
Florin Mituletu-Buica a fost numit in functie in luna februarie, fiind sustinut de PSD. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Sorin Scarlat este noul director al CNAIR, după demisia lui Narcis Neaga 
Sorin Scarlat, fost director general adjunct Direcţia Generală Dezvoltare Infrastructură Rutieră, este noul director 
al CNAIR, în locul lui Narcis Neaga, care a demisionat marţi. 
Sorin Scarlat este absolvent al Facultăţii de Căi Ferate, Drumuri şi Poduri, doctorand în instalaţii şi inginerie civilă, 
şi a lucrat la companii precum Romstrade, Asociarea UMB Spedition - PA&CO-Euroconstruct Trading 98, Asocierea 
Astaldi - Euroconstruct Trading 98 - Astalrom, dar şi pentru CNADNR, devenită CNAIR, ca inginer, manager 
proiecte sau coordonator de activitate. 
Narcis Neaga a demisiont marţi, după ce premierul Viorica Dăncilă a solicitat ministrului Transporturilor 
demiterea sa. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul de Externe, revine cu declaraţii: Ministrul ungar a solicitat ignorarea deciziilor instanţelor 
judecătoreşti 
Ministerul de Externe revine miercuri cu o completare legat de discuţia dintre Teodor Meleşcanu şi omologul său 
ungar Péter Szijjártó, anunţând că în cadrul întâlnirii oficialul de la Budapesta a solicitat ignorarea deciziilor 
instanţelor judecătoreşti şi intervenţia statului român în justiţie. 
"Întrevederea ministrului afacerilor externe, Teodor Meleşcanu, cu omologul său ungar, Péter Szijjártó, a avut loc 
la solicitarea expresă părţii române, în condiţiile menţinerii de către partea ungară a unei atitudini neconstructive 
şi pentru a descuraja provocările constante ale părţii ungare", se arată în comunicatul remis MEDIAFAX. 
"În timpul întrevederii, ministrul ungar al afacerilor externe, Péter Szijjártó, a solicitat ignorarea deciziilor 
instanţelor judecătoreşti şi intervenţia statului român în justiţie. Ministrul Teodor Meleşcanu a reamintit 
omologului său ungar că într-un stat democratic, cu stat de drept funcţional şi care respectă valorile europene şi, 
implicit, principiul separaţiei puterilor în stat, nu este acceptabilă o intervenţie a Guvernului în Justiţie. De 
asemenea, ministrul român a solicitat încă o dată omologului său ca oficialii unguri să evite pe viitor orice 
provocări la adresa României", mai precizează sura citată. 
Completarea vine după ce Ministerul de Exxterne a anunţat marţi că Teodor Meleşcanu a avut o discuţie cu 
ministrul Afacerilor Externe al Ungariei, Péter Szijjártó, în care i-a cerut moderaţie în declaraţiile oficialilor de la 
Budapesta, arătând că, în ultima perioadă, aceste declaraţii au inflamat în mod artificial dialogul româno-ungar. 
Péter Szijjártó a criticat, în urmă cu câteva zile, adoptarea Codului Administrativ în forma actuală de către 
Guvernul de la Bucureşti, spunând că în acest fel drepturile minorităţilor nu mai sunt respectate. 
Péter Szijjártó a subliniat că, în conformitate cu noua lege, o minoritate naţională îşi pierde drepturile de utilizare 
a limbii materne în cazul în care proporţia sa scade sub pragul de 20%, în 
timp ce legea anterioară garanta protecţia drepturilor deja dobândite, indiferent de modificarea ulterioară a 
numărului membrilor comunităţii. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Numirile de la Bruxelles: Iohannis, despre funcţia de comisar european: Am aşteptarea să fiu informat despre 
cei nominalizaţi/ Am solicitat poziţii de vicepreşedinţi în CE din Europa de Est 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, miercuri, că a fost informat de către premierul Viorica Dăncilă asupra 
nominalizării unui comisat european interimar, precizând însă că aşteaptă în continuare să fie informat despre cei 
nominalizaţi pentru un mandat întreg. 
"E bine să clarificăm un pic aceste chestiuni cu comisarul, cine numeşte. Doamna premier m-a informat că doreşte 
să nominalizeze o persoană pentru comisar interimar. Ceea s-a şi întâmplat. În continuare însă, după validare, 
România va trebuie să nominalizeze un comisar pentru un mandat întreg. Desemnarea şi obţinerea pentru un 
portofoliu corespunzător aparţine în integralitate Guvernului. Evident că am aşteptarea legitimă şi să fiu informat 
în timp util despre persoana sau persoanele care vor fi nominalizate. Da, am solicitat acest lucru, însă nu a venit cu 
nicio propunere", a declarat Klaus Iohannis, întrebat fiind dacă a vorbit cu premierul Viorica Dăncilă pe acest 
subiect. 
Preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, a propus la începutul lunii iunie să nu se efectueze 
înlocuirea comisarilor, a căror muncă ar fi urmat să fie preluată timp de patru luni de ceilalţi comisari europeni, 
având în vedere că mandatul Comisiei conduse de Juncker se va termina în data de 1 noiembrie. „Niciun cetăţean 
nu ar înţelege de ce şefii Guvernelor insistă încă să înlocuiască comisarii”, a insistat Juncker. 
Prim-ministrul Viorica Dăncilă a propus Comisiei Europene să îl numească pe Ioan Mircea Pascu în funcţia de 
comisar interimar, după demisia Corinei Creţu. 
Iohannis: Am solicitat poziţii de vicepreşedinţi în Comisia Europeană din Europa de Est 
Klaus Iohannis a declarat că în cadrul întâlnirilor de la Consiliul European nu au fost negociate protofoliile 
comisarilor europeni, însă membrii noi au solicitat compensarea absenţei unei persoane din Europa de Est la 
conducerea unei instituţii UE prin numirea în poziţii de vicepreşedinţi ai CE. 
"Cei care întreabă aceste lucruri se vede că n-au înţeles nimic din ce s-a întîmplat acolo. Nu s-au negociat niciun fel 
de portofolii. S-a negociat o configuraţie pentru posturile de vârf, cponducerea CE, Consiliului European. A fost 
nevoie de o negociere pe un pachet un pic mai mare pentru a avea garanţia că în Parlament se va obţine o 
majoritate. Situaţia în PE şi în Consiliul European este puţin mai complicată dectâ în mandatele trecute. Dacă până 
acum două grupuri politice puteau să se înţeleagă şi să se constitue o majoritate, acest lucru nu mai este posibil. 
Este nevoie de 3 sau 4 grupuri politice pentru a asigura o majoritate stabilă. Acest lucru, cu faptul că sunt 28 de 
membri în Consiliu, care fiecare doresc să-şi spună părerea, a dus la discuţii şi negocieri extrem de complicate şi 
care s-au finalizat foarte bine prin consens. Nu s-au negociat interese naţionale pe poziţii de comisar. Mai mulţi 
dintre ţările mai noi membre am avut pretenţia ca absenţa unei persoane din Estul Europei în conducerea 
instituţiilor europene să fie compensată just prin poziţii de vicepreşedinte la CE, la momentul la care se va discuta 
componenţa acestei comisii", a declarat preşedintele Klaus Iohannis la Cotroceni, întrebat dacă au fost negociate 
portofoliile de comisari europeni la întâlnirile din Consiliul European. 
Preşedintele Jean Claude Juncker intenţionează să audieze în următoarele zile cei doi candidaţi propuşi pentru 
preluarea mandatelor de comisari europeni lăsate libere de Corina Creţu şi Andrus Ansip, după ce aceştia au 
preluat mandate de eurodeputaţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragoş Pîslaru, votat coordonator al Comisiei pentru muncă din partea Grupului Renew Europe 
Dragoş Pîslaru, europarlamentar PLUS, anunţă pe Facebook că a fost votat coordonator al Comisiei pentru muncă 
şi afaceri sociale (EMPL) din partea Grupului Renew Europe, iar ca priorităţi are finanţarea şi dezvoltarea 
serviciilor comunitare integrate. 
"Tocmai am fost votat de colegi coordonator al Comisiei pentru muncă şi afaceri sociale (EMPL) din partea 
Grupului Renew Europe. Le mulţumesc colegilor de grup pentru încrederea acordată şi mărturisesc că această 
poziţie este o responsabilitate imensă pentru mine pe care doresc să o duc la îndeplinire în folosul cetăţenilor 
români şi a celor europeni. După cum le-am mărturisit şi lor, voi avea ca subiecte prioritare pe agendă necesitatea 
unei Garanţii pentru copii, mobilitatea şi depăşirea limitelor în ceea ce priveşte modul în care cetăţenii europeni 
profită de beneficiile Uniunii. De asemenea, trebuie să răspundem grupurilor vulnerabile şi să le redăm încrederea 
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în Uniunea Europeană şi în felul în care aceasta le răspunde nevoilor", a scris, pe Facebook, fostul ministru al 
Muncii din guvernarea Cioloş. 
Comisia EMPL este responsabilă de politica socială şi de ocupare a forţei de muncă, drepturile lucrătorilor, 
sănătatea şi siguranţa la locul de muncă, Fondul social european, formarea profesională, sau libera circulaţie a 
lucrătorilor şi pensionarilor. 
Dragoş Pîslaru spune că va avea printre priorităţi şi: alocarea de resurse la nivel european pentru crearea de 
competenţe, accesul la locuri de muncă, va asigura cadrul la nivel european pentru finanţarea şi dezvoltarea 
serviciilor comunitare integrate, reunind asistenţa socială, educaţia, sănătatea, sau reforma învăţământului iniţial 
profesional şi tehnic (IPT). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cinci români, aleși în conducerea unor comisii permanente ale Parlamentului European 
Cinci eurodeputaţi români au fost aleşi miercuri în conducerea comisiilor permanente ale noului Parlament 
European, cel mai important post urmând să fie ocupat de Adina Vălean, care va fi preşedintă a Comisiei pentru 
industrie, cercetare şi energie (ITRE). 
Daniel Buda (Partidul Naţional Liberal, grupul PPE) a fost ales vicepreşedinte al Comisiei pentru agricultură şi 
dezvoltare rurală (AGRI), iar Cristian Buşoi (Partidul Naţional Liberal, PPE) a devenit vicepreşedinte al Comisiei 
pentru mediu, sănătate publică şi siguranţă alimentară (ENVI), potrivit unei informări de pe site-ul PE. 
Tot din cadrul PPE, eurodeputatul român Iuliu Winkler (Uniunea Democrată Maghiară din România) a fost reales 
vicepreşedinte al Comisiei pentru comerţ internaţional (INTA). 
Eurodeputata Maria Grapini (Partidul Social Democrat, grupul S&D din PE) a fost aleasă şi ea vicepreşedintă a 
Comisiei pentru piaţa internă şi protecţia consumatorilor (IMCO). 
Alţi trei eurodeputaţi români care, potrivit informaţiilor AGERPRES, ar fi urmat să devină vicepreşedinţi în alte 
două comisii, Comisia pentru afaceri externe (AFET) şi Comisia pentru dezvoltare regională (REGI), nu au fost aleşi 
în şedinţa constitutivă. Potrivit informării de pe site-ul PE, comisiile AFET şi REGI şi-au ales doar un vicepreşedinte, 
ceilalţi urmând să fie votaţi la reuniunea viitoare. 
Potrivit informaţiilor AGERPRES, în urma negocierilor dintre grupurile politice, fostul preşedinte al României 
Traian Băsescu (Partidul Mişcarea Populară, grupul PPE) ar urma să fie unul dintre cei patru vicepreşedinţi ai 
Comisiei AFET. La rândul lor, eurodeputaţii Adrian Dragoş Benea (PSD - grupul S&D) şi Cristian Ghinea (USR-Plus - 
grupul Renew Europe) ar urma să fie aleşi vicepreşedinţi ai Comisiei REGI. 
Adina Vălean: România își poate consolidar rolul de jucător important pe piața regională de energie 
Adina Vălean a precizat într-un comunicat trimis AGERPRES că este bucuroasă să revină la Comisia ITRE, după doi 
ani şi jumătate în fruntea Comisiei de Mediu din PE. 
„Am 10 ani de experienţă în Comisia pentru industrie, cercetare şi energie şi cred că politicile sale acoperă exact 
domeniile de oportunitate pentru dezvoltarea competitivităţii europene în general şi a României în particular. 
Astfel, în domeniul energiei, România îşi poate consolida rolul de jucător important pe piaţa regională şi 
europeană devenind un vector de securitate şi competitivitate în piaţa gazului”, a declarat eurodeputata, membră 
a grupului Partidului Popular European din PE. 
Eurodeputatul UDMR Iuliu Winkler, care a fost reales miercuri în funcţia de vicepreşedinte al Comisiei INTA a PE, a 
spus că realegerea sa este o onoare şi în acelaşi timp o mare provocare. 
„Comerţul global parcurge o perioadă extrem de volatilă şi lipsită de predictibilitate. De aceea, INTA va juca un rol 
extrem de important în deciziile Uniunii Europene”, a declarat Iuliu Winkler după şedinţa constitutivă a Comisiei 
INTA, citat într-un comunicat. Deputatul din grupul PPE reiterează că Parlamentul European şi UE în ansamblul ei 
trebuie să se asigure de faptul că globalizarea aduce beneficii tuturor cetăţenilor şi statelor membre şi protecţie în 
faţa concurenţei neloiale de pe pieţele internaţionale. 
„Îmi doresc să contribui la promovarea intereselor IMM-urilor care trebuie să folosească mai bine beneficiile 
acordurilor comerciale pe care UE le încheie. Comerţul trebuie să fie cu adevărat generator de noi locuri de 
muncă cu înaltă valoare adăugată. În sfârşit, toate aceste obiective trebuie să se împlinească şi pentru statele din 
Europa Centrală şi de Est”, a mai precizat Winkler. (Sursa: Agerpres)  
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